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Správa zo zasadnutia 
Europskej štandardnej komisie pre hydinu 

Európskeho chovateľského zväzu 
Pohlheim(D) 11.-13. 03.2016 

 
 
 
 

 
                            Prvé pracovné zasadnutie Európskej štandardnej komisie pre hydinu (ESKG ) 
Európskeho chovateľského zväzu v roku sa koná  už niekoľko rokov  , v mestečku Pohlheim v 
Nemecku a zabezpečuje ho  R Möckel- zástupca  BZA (Nemeckej štandardnej komisie v 
BDRG). Príprava na toto zasadnutie začína pre nás  jej členov už niekoľko týždňov vopred keď 
obdržíme   podklady  k preštudovaniu a  body ktoré sa riešia dlhšie obdobie . 
 
 
1.Zasadnutie ESKG otvoril jej predseda U.Lochmann (CH), a privítal všetkých prítomných a 
ospravedlnil neprítomného M.Boveta zo Švajčiarska.  
V úvodnej časti   sa prítomným prihovoril R. Mockel ,ktorý vyjadril poďakovanie a 
prekvapenie  za udelenie titulu „Čestný člen EE“ . Oboznámil prítomných že so zdravotných 
dôvodov končí v BZA ako riadny  člen a   ako svojho nástupcu  predstavil U. Freibergera 
,ktorý bude i jeho nástupcom v ESKG .Ďalej upozornil na to že sa  bude  musieť myslieť na 
zmenu miesta rokovaní  na koľko dochádza k zmene majiteľa penziónu a  nový majiteľ  
avizuje vysoké ceny .V tejto súvislosti informoval o  zmenách v orgánoch  BZA . 
 
2.Zasadnutia sa zúčastnili: predseda ESKG 
U.Lochmann (CH), Dr.A.Verelst (B), K. 
Safundžič (HR),K.v der Hoeck -sekretár 
sekcie hydiny (NL), R.Möckel zástupca 
BZA(D),. D.Kleditsch sedkretár ESKG  (D),: 
W .Lithau (DK), ,W. Riebniger   (D) , 
P.Žuffa ( SK) , J.C.Periquet (F), a Ulrich 
Freiberger  (D)  ktorý bude novým   
zástupcom  BZA    v ESKG . 
 
 
Zasadnutie pokračovalo podľa avizovaného programu. 
3.Prvým bodom bola revízia ,schvaľovanie a prijatie   návrhov  na  uznanie plemien  
respektíve farebných rázov  v členských krajinách ,čo je   vždy veľmi dôležitým bodom  . Tu si 
musíme uvedomiť že v krajinách podlieha uznávaciemu procesu okrem „nových“  i každé  
„novo prinesené“  plemeno alebo farebný ráz ,“ i keď  je už  uznané v niektorej členskej 
krajine alebo v zozname EE . Plemena s predložených zoznamov sa konfrontovali s 
predchádzajúcimi dokumentmi a  doloženými podkladmi z krajín . Plemeno musí byť uznané 
prvom rade v krajine ,ktorá to predkladá .  
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4. Rokovanie pokračovalo správou o Uznávacom konaní plemien na EV v Métach uznávacom 
procese . Tieto plemená boli hodnotené uznávacou komisiou v Métach . Na základe 
hodnotenia a rezultátu ESKG vydala nasledovný záver.  
 
 
 Zámocká chocholatá( orig. PL:Czubatka dworska) D. 
Herschaftliche haubenhuehner skupina predstavených zvierat 
opäť nesplnila požiadavky na uznanie . Zvieratá boli predovšetkým 
nejednotného typu  a vykazovali nežiaduce  a výlukové chyby 
.Záver : Neuznaná  ďalšia možnosť na predstavenie EV 2018 . 
 

 
 
 
 
Križevacká kura (orig HR. Križevacka kukmasta kokos ) 
D:Kreuzer huehner . Predstavená skupina zvierat previedla 
jednotnosť v type , v tvare tela boli jednotné . Napriek 
drobným  doporučeniam  bolo vidieť jednotnosť  . Záver : 
Uznaná  

 
 
 
Katunica (orig. BG Katunica ):  Predložená skupina zvierat z 
Bulharska nezodpovedala jednotnosti . Viac zvierat malo i 
výlukové chyby , čo bohužiaľ nezodpovedá  úrovni  na 
predstavenie plemena . Záver : Neuznaná  ďalšia možnosť na 

predstavenie EV 2018 . 
 
 
Struma ( orig. BG Struma ). Predložená skupina 12zvierat z 
Bulharska opäť nezodpovedala jednotnosti . Viac zvierat malo i 
výlukové chyby , čo bohužiaľ nezodpovedá  úrovni  na predstavenie 
plemena . Záver : Neuznaná  ďalšia možnosť na predstavenie EV 
2018 . 
 
 

 
 
Shuman ( orig.BG Shuma ). Predložená kolekcia 6 zvierat  z 
Bulharska mala reprezentovať  elegantné plemeno  čo sa ale 
nestalo    ukážka nezodpovedala jednotnosti . Viac zvierat malo i 
výlukové chyby , čo nezodpovedá  úrovni  na predstavenie plemena 
. Záver : Neuznaná  ďalšia možnosť na predstavenie EV 2018 . 
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Bulharská malá  . Predložená kolekcia 8 zvierat  pôvodne malej 
kury  z Bulharska kvalitou  nezodpovedala úrovni na uznávacie 
konanie . Predstavené zvieratá boli dokonca bez obrúčok Záver : 
Neuznaná  ďalšia možnosť na predstavenie EV 2018 . 
 
 
 
 
Poľska malá : Predložená 

kolekcia 6 zvierat  pôvodne malej kury  z Poľska tak ako i v 
Lipsku pred 3 rokmi  kvalitou  nezodpovedala úrovni na 
uznávacie konanie . Boli  viditeľné rozdiely v type a u  
všetkých 3 sliepok boli výlukové chyby. Prezentovaná ukážka   
zvierat nezodpovedala úrovni na uznávacie konanie Záver : 
Neuznaná,  ďalšia možnosť na predstavenie bude na EV 2018 
. 

 
 
Zdrobnená holokrčka z Forez ( orig. F. Cou nu du Forez)  
Napriek  tomu že podložená kolekcia 6 zvierat  javila znaky 
jednotnosti , Zvieratá boli kondične slabé a nevyvinuté .  
Napriek hodnoteniu 95,93,92 a 3 x90  prezentovaná ukážka   
zvierat nezodpovedala úrovni na uznávacie konanie  .Záver : 
Neuznaná  ďalšia možnosť na predstavenie EV 2018 . 
 
 

Flámska krahulcová  
Zdrobnelá verzia velkého plemena . Plemeno kompaktného tela  ,  
obdĺžnikové, vodorovne vdržaného trupu ,so stredne veľkým  
jednoduchýnm hrebeňom . Kohúty ukázali väčšinou príliš dlhé a 
niekedy trochu vyššie nesené  chvosty, Sliepky boli relatívne 
rovnakého typu  správnej veľkosiť, držania trupu  vo vodorovnej 
polohe. Chrbtová linia bola mierne dlhšia , Krahulcová kresba bola 
v poriadku  ale boli  mierne svetlejšie  .Hodnotenie  3 x vd, 2 x db a 
1 x uspokojujúce. Záver : na priek drobným oporúčaniam Uznaná   
 
 
 

Zdrobnená Caumont  ( orig. F. Caumont )  Predstavená  kolekcia  
zrobnenej variety veľkého plemena  najmä u kohútov vykazovala 
jednotnosť . Najväčšie nedostatky boli u sliepok najmä v pozícii  
chvost kde boli veľmi rozdielne .. 
Pri  hodnotení 95,93,93, u kohútov  a 92 ,90 a O u sliepok  
prezentovaná ukážka   zvierat nezodpovedala úrovni na 
uznávacie konanie  . Záver : Neuznaná  ďalšia možnosť na 
predstavenie EV 2018 . 
 

 



Správa zo zasadnutia Európskej štandardnej komisie pre hydinu EE 11.-13.3.2016  Pohlheim / D 
© Žuffa Peter  

 
Zdrobnená Shamo .  Predstavená  kolekcia  zdrobnenej variety  
veľkého plemena  bojovnice Schamo vykazovala jednotnosť. Tu bolo 
jasné že nejde a o žiadneho kríženca s  KO Schamo . Kolekcia bola 
veľmi dobre pripravená  a prezentovala dlhoročné šľachtiteľské 
úsilie . 
Záver : Uznané   ,plemeno bude zaradené do zoznamu uznaných 
plemien EE. 
 
 
 
 

Talianska bronzová morka . Predstavená  kolekcia 7  
zvierat  talianskeho plemena moriek   vykazovala 
jednotnosť.  Kolekcia bola veľmi dobre pripravená  a 
prezentovala dlhoročné šľachtiteľské úsilie .malé želania 
boli v pozícii hlava  ale hodnotenie :1 krát výborná ,3 krát 
veľmi dobrá ,1 krát dobrá a 1 uspokojivá  jasne hovorí o 
situácii  u akého plemena . 
Záver : Uznané   ,plemeno bude zaradené do zoznamu 
uznaných plemien EE. . 
 

 
 Ďalšie predstavené plemená nemohli byť uznané z dôvodu nedostatočného množstva 
zvierat : Brianzolo Morka, Tosa Chibi, a Bosniacky spevák . 
 
5,Zoznam uznaných plemien a farebných rázov .Dr.Andy Verelst informoval o stave zoznamu 
Po EV v Métach   Belo nutné veľa opráv . Väčšina je  už hotová  .Pracuje sa na zozname 
novoprijatých členských krajín . Zoznam sa zostavuje  na separátnych listoch ,kde je vedľa  EE  
názvu  pomenovanie v jazyku členskej krajiny . Veľké plemená kúr a zdrobnené plemená sú 
takmer  hotové . Resty sú z krajín :SLO,HR,BiH ,RU   . Po skompletovaní bude  zoznam opäť 
prístupný na webstránke EE . 
 
6.Komisia  sa zaoberala  zmenami a  dodatkami  pripravenými na tlač v štandarde pre Európu  
cez BZA  . V tejto súvislosti Belo oznámené i nové zloženie BZA . Okrem iných plemien  boli 
pripravené  znenia štandardov :Naragantskej morky .( ten zodpovedá originál Americkému), 
Kačice Forest , Znením   f.rázu : tmavodivosfarbený, ako u  u krivozobých kačíc , Znením 
štandardu sfarbenia : Žltá bielo bodkovaná u Watermalských bradáčov.  BZA taktiež 
predložila návrh štandardu a popisu farieb u prepelíc .  Bohužiaľ  tento návrh popisu 
farebných  rázov nezodpovedal  skutočnosti .  ( prac skupina  kolegov z D a NL nepracovala ) . 
O spoluprácu bude požiadaný tiež  V.Nedelka  . 
Komisia   taktiež  na základ sledovania schválila  zmeny a doplnky  u štandardov . 
Hempšírka a zdr Hempšírka . počet zubov hrebeňa  4-6 .Rýnska Kura: min hmotnosť 
násadových vajec  56 g.Paduánka zdrobnená   : divohnedá (Wildbraun)  Hrubé chyby : 
beháky modro šedé , oči : červenohnedé .Návrh týkajúci sa  farebného rázu  strieborno 
pšeničná u  zdrobnenej Sulmtálky bol odložený. Komisia sa zaoberala  predloženými 
obrázkami plemien do štandardu, ktoré boli postupne schvaľované alebo upravované . 
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7 .Návrat k Európskej výstave : Veľmi dôležitý bod  v ktorom  ESKG zrekapitulovala  poslednú  
EV v Métach . Napriek tomu,že veľa ľudí pracovalo naplno ,boli konštatované výrazné 
nedostatky, ktoré sa nebudú môcť opakovať . Nekompetentnosť a neodbornosť personálu na 
príprave a spracovaní prihlášok . Ešte v októbri sa nebolo možné dostať k pracovnému  
katalógu .Situáciu musel zachraňovať A . Verelst  ,a J .C..Periquet ktorý  nonstop 36 robili na 
korektúrach katalógu .Katastrofálne  ustajnenie zvierat .,kde  prakticky nebolo možné 
niektoré zvieratá dobre posúdiť . Zjavne nebol k dispozícii  žiadny plán hál na rozmiestnenie 
klietok . Časť hál bola prázdna  .,dokonca  Belo veľa prázdnych klietok . Podstielka u vodnej 
hydiny  bola veľmi premočená  u okrasnej dokonca nebola .  Pre nedostatočné vetranie boli 
stropy cez noc zarosené voda stekala nadol na zvieratá a  posudzovateľov  . Neboli duplikáty 
oceňovacích lístkov .Nedostatočné zabezpečenie  občerstvenia pre posudzovateľov  a Jury 
.Nebola k dispozícii žiadna kancelária pre Jury a Obmannov . Vedúci  oddelenia nebol v 
priebehu výstavy k zastihnutiu a mal vypnutý telefón .Na uvedené  skutočnosti reagoval 
zástupca F .J.C Periquet . S uvedenými skutočnosťami  úplne súhlasí .Ako uviedol , na každom 
jednaní s vedením  výstavy (riaditeľ, ….) boli všetci  ubezpečovaní  že všetko je zabezpečené .  
K posudzovaniu:  Výstavy sa zúčastnilo veľa krajín, ale s posúdením  časti  zvierat neboli  
spokojný .  Napriek tomu ,že pri rozdelení posudzovania bola veľmi dobré  preškolenie  
posudzovateľov s inštruktážou , tak bolo veľa špatne vyplnených lístkov  .  Komisia  sa 
zaoberala konkrétnymi lístkami konkrétnych posudzovateľov  ,ktoré boli premietnuté . Týto 
posudzovatelia nebudú viac nominovaný a  potvrdený  na posudzovanie na EV . 
S tým súvisí i   delegovanie na ďalšie Európske výstavy .Komisia bude  „preverovať “ každého  
posudzovateľa, ktorý bude nominovaný na ďalšiu  EV .Veríme, že v Dánsku 2018  takáto 
situácia nenastane . 
 
8. Komisia sa zaoberala  technickými  návrhmi BZA na zlepšenie  práce s ESKG .Tieto návrhy  
korešpondujú s plánom práce a reglementom ,ktoré už mala ESKG stanovené . 
 
9.Komisia sa zaoberala bodmi z minulých jednaní ,ktoré sú stále otvorené a pokračujú :  
Japonské  nosné prepelice –odkladá sa na september, Štandard Morky naraganset – hotovo 
Americký štandard . Znením farebného  rázu „Isabelová“-ten   ešte sa spracováva . Tablo 
farebných rázov  - odložené . 
 
10. Hmotnosť Bruggských a Lutišských  bojovníčok  -diskusia medzi D a B  klubmi  . čaká sa na  
podklady a skutočnosť podľa zvierat .  
10.a ESKG potvrdila štandard plemena „kačice  Vorster“,   
 
11.– ESKG potvrdzuje konečné pomenovanie farebného rázu –pstruhová u plemena 
Francúzska Ruánska kačica. 
 
12. Farebné rázy u Schamo . I keď sa hovorí, že farba a kresba je pri posudzovaní v úzadí.  
Nedefinovaný farebný ráz  musí byť hodnotený ako „NA“ Neuznaný farebný ráz a  body  0  
 
13 .Komisia s zaoberala narastajúcim problémom  zvýšeného počtu ručných letiek . Problém 
graduje a po „sledovacej“ sezóne sú stavy katastrofálne . 
Na základe zistení  komisia dospela k záveru :  
Pri zistení viac ako  10 ručných letiek,nesmie  hodnotené zviera obdŕžať viac ako 95 bodov . 
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14. Komisia s zaoberala čoraz viac sa vyskytujúcim  problémom a to  Chýbajúci pazúr u 
zadného prstu kačíc .Táto chyby sa vyskytuje najmä u smaragdových kačíc ,kajúg kde je 
možno nijaká genetická  väzba, ale často i u bežcov .Komisia dospela k záveru :  
Pri zistení chýbajúceho  pazúru zadného prstu u vodnej hydiny, nesmie  hodnotené zviera 
obdržať viac ako 95 bodov . 
 
15. Komisia sa zaoberala  problematikou  nadpočetného množstva kormidlových pier .V 
súčasnosti  je tento problém diskutovaný vo Švajčiarsku, kde sa táto anomália vyskytuje 
najmä u Rýnskych kúr a Leghorniek. U niektorých plemien kúr so zaobleným tvarom  
chvostu(zdr. Kočinka a zdr.Wyandotka  je  toto samozrejme zistiteľné  iba pri posudzovaní v 
ruke .Komisia doporučuje v členských krajinách  túto anomáliu  sledovať ,zatiaľ bez postihu . 
 
16. Štandard Tulská bojová hus  
Tulská hus je samozrejme už niekoľko rokov uznaná . Ako 
som informoval bohužiaľ v krajinách  sa vyskytujú i krížence 
s husou Komogorskou . Problematická je  časť štandardu 
kde sa hovorí o hlave, zobáku,  nesení krídel .Štandard bol 
prejednávaný podľa originál RU štandardu a bude 
prepracovaný  do podoby EE verzie . 
 
17. Štruktúra peria u Rodajlendiek . Problematický bod  už niekoľko rokov . Prítomný  
členovia upozorňovali  na  túto  problematiku i na základe posudzovania v Métach ako  aj na 
výstavách  a na základe ignorácie  záväzných nariadení v  Štandarde  pre Európu  a 
usmernení  ESKG niektorými  posudzovateľmi . Zástupcovia krajín a taktiež i BZA  

informovali,že každý posudzovateľ  v Nemecku bol na túto 
problematiku preškolený .  R . Mockel informoval o  riešení 
tejto problematiky v nemeckom klube Roajlendiek kde je tento 
defekt samozrejme nežiaduci a tvrdo postihovaný . Taktiež  bol 
prinesený materiál s optimálnym tvarom operenia u kohútov a 
sliepok Rodajlendky ktorý doložil chovateľ R I : Michael Gorlach 
. Záver : ESKG naďalej doporučuje  venovať sa tejto 
problematike sledovať stav a pri posudzovaní postupovať podĺa 

platných záverov ESKG a  všeobecných  usmernení uvedených v Štandarde pre Európu . To 
znamená :úzke a špicaté perie v sedle u sliepok plemena Rodajlendka hodnotené ako „ 
HRUBÁ CHYBA“  čím nesmie mať hodnotenie  lepšie ako uspokojivá teda 90bodov 
 
18. Komisia sa zaoberala problematikou hrubej konštitúcie a príliš veľkého telesného rámca 
u niektorých plemien kúr a hodnotenie týchto skutočností. Táto problematika sa týka  napr. 
plemien Australorpka, Plymutka ,Rodajlendka  a zdr.Rodajlendka a samozrejme zdr 
Vyandotka . Bohužiaľ táto problematika je veľmi často ignorovaná ,čo vedie následne k tomu 
,že  zvieratá a plemeno stráca svoju ušľachtilosť a samozrejme i typ . Komisia potvrdila 
základné pravidlá a všeobecné záležitosti pri hodnotení. Hodnotenie : telesného rámca 
(veľkosti) , kostry a konštitúcie je podstatnou súčasťou  hodnotenia Typu .  U množstva 
plemien sa i konkrétne v jednotlivých pozíciách uvádza : Nie hrubých kostí .“ Ako uviedol k 
hmotnosti D.Kleditsch (D)vo všeobecnosti pri hodnotení  platí: Vyššia hmotnosť o 10% ako 
hovorí štandard už musí byť pri hodnotení poznamenaná. Ak je  hmotnosť vyššia o 20% ako 
hovorí štandard musí byť už hodnotená ako hrubá chyba. Štandard pre Európu v  kapitole 
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hodnotenie  hydiny a článku  „Vyraďujúce chyby“ uvádza  : Príliš veľký (prerastený ) telesný 
rámec u zdrobnených kúr a zdrobnených kačíc . 
 
19. Komisia sa  zaoberala stavom  zmlúv o Európskom štandarde plemien hydiny  medzi 
EE(ESKG)a členskými krajinami .V súčasnosti  má zmluvu podpísaných  19 krajín . Vrátane SK 
a CZ. 
 
20. Komisia sa zaoberala  revíziou ďalších štandardou do Európskeho štandardu a to plemien 
Cotentine,Estaires,Forezska holokrčka, Galinaise ,Gournei, Lyoneise, Lemans,le Merlerat 
vrátane zdrobnených . Ďalej   Mantes , Meusiene,vrátane zdrobnených , Renesserskej 
krahulcovej  ,Polskej zelenonožky(jarabičej) a Španielskej bojovníčky.  
 
 21. Archivácia Európskeho štandardu .ako už bolo na posledných jednaniach rozhodnuté 
,archiváciu EE štandardu bude mať na zodpovednosti U.Lochmann a A Verelst .Po ukončení  
určitej skupiny plemien  bude táto sprístupnená verejnosti .  
 
22. Program medzinárodného školenie v Sursee (CH)  23-25 september 2016. Komisia 
diskutovala nad prípravou a programom medz.školenia posudzovateľov. Na programe budú 
plemená :Apenzellský bradáći i chocholáči,Rodajlendky,zdr.Vlašky, Brahmanky, Ohiki, 
Sebritky,a divo sfarbená kresba u kúr.Informatívne  ceny:  EUR 250.00  
 
23. Komisia sa zaoberala  obsahovou stránkou ďalšieho čísla buletinu ESKG ,ktorý by mal byť 
k dispozícii po zasadnuti EE vo Viedni . Bude obsahovať okrem iného rezultáty hodnotenia 
novouznávaných plemien v Métach ,  problematiku počtu  letiek a ďalšie informácie . 
 
24. Program jednaní ESKG a sekcie hydiny na GZ vo  Viedni bol ďalším programom.Okrem 
odborných tem budú i voľby  predsedu sekcie . Súčasný predseda W.Riebniger už nebude 
kandidovať.Ako svojho  nástupcu navrhol dr.A Verelsta . ESKG jednohlasne  doporučuje Dr 
Verelsta ako najvhodnejšieho  možného kandidáta . Ako podpredseda sekcie  bude 
nominovaný  U.Lochmann  ktorý je predsedom ESKG.    
 
25. V bode rôzne sa komisia zaoberala problematikou : striebrokrkých krahulcových 
maransiek ktorý predložil U Freiberger, . ďalej sa zaoberala kontaktom Tureckých chovateľov 
,ktorý ,nakoľko nie sú členovia EE  sa budú môcť zúčastniť školenia v Sursee ako hostia , 
Znova problematikou  rôzneho smeru šľachtenia Wyandotiek v rôznych regiónoch a  
možnému pomenovaniu .   
 

Na záver Rudi Mockel obdržal z rúk predsedu ESKG 
pamätnú dosku ako vďaku za jeho dlhoročnú kolegiálnu 
a prácu v ESKG a v prospech Európskeho chovateľstva .  
Na záver poďakoval  U.Lochmann prítomným za 
konštruktívnu prácu počas  troch dní a zaželal šťastný 
návrat domov a úspešnú sezónu . 

Správu spracoval :  
Žuffa Peter zástupca ČSCH a SZCH v EE  

člen Európskej štandardnej komisie pre hydinu EE 
gramaticky neupravené  


